
   داریوش فرهنگ معتقد است که همه 
مردم برای یکبار می توانند خوب بازی کنند 
اما باید دید صرفا طالب ورود به این حرفه 
هستیم یا ماندن در آن را می خواهیم. ضمن 
اینکه هیچگاه برای شروع بازیگری دیر نیست، 
بلکه همیشه زود است. این بازیگر و کارگردان 
که تجربیات گوناگونی در تئاتر، سینما و 
تلویزیون دارد، با حضور در کارگاه »بازیگری 
و کارگردانی در سینما« توضیحاتی درباره 
ورود به حرفه بازیگری، چگونه یک بازیگر 
خلاق بمانیم، ورود به دنیای کارگردانی و 
تفاوت این دو حرفه و... ارائه کرد. در این کارگاه 
که در سالن »سینما فردوس« موزه سینمای 
ایران برگزار شد، داریوش فرهنگ با بیان 
اینکه هنرمندان مایه از جان می گیرند و خرد 
از خردورزی آغاز می شود، گفت: امیدوارم 
همگی ما در مسیر پیش رو نلغزیم چرا که 
باعث عقب ماندگی و کهنه پرستی  لغزش 
می شود. من معتقدم همه انسان ها دارای 
استعداد هستند و این ارزش درونی است 
که باید پرورش یابد. درخت پرباری را تصور 
کنید که امسال دارای میوه های خوش طعم 
و لذیذ است. اگر سال دیگر این درخت خوب 
آبیاری و رسیدگی نشود، آیا بازهم آن طراوت 
را خواهد داشت؟ بنابراین در ابتدا نیاز است 
تا از هر کاری مراقبت شود. یک الماس اگر 
خوب صیقل داده نشود، ارزش و جذابیت 

نخواهد داشت.

  باید تا ابد به دنبال آموختن بود
 کارگردان »طلسم« ادامه داد: سینما دارای 
زبان و احساسات بین المللی است. افرادی که 
می خواهند وارد کار هنر شوند، با عقل، شعور، 
اندیشه، احساس، روح و جسم روبه رو هستند 
و باید برای پرورش آن ها تلاش کرده تا از 
یک دورنما برخوردار باشند. فرهنگ، افزود: 
همه مردم برای یکبار می توانند خوب بازی 
کنند اما باید دید صرفا طالب ورود به این 
حرفه هستیم یا ماندن در آن را می خواهیم. 
همه می توانند وارد بازیگری شوند اما برای 
ماندن در این حرفه خیلی کارها باید انجام 
شود و رنج های فراوانی را باید متحمل شد 
و تا ابد در جست وجوی آموختن باقی ماند، 
چراکه این حرفه همچون اقیانوسی است که 
پایانی ندارد. وی گفت: در این حرفه پس از 
مدت طولانی می توانید به نقطه اوج برسید 
اما نقطه پایانی وجود ندارد. حافظ شعری 
دارد که در آن می گوید »از هر طرف که رفتم 
جز وحشتم نیفزود زنهار از این بیابان وین راه 
بینهایت.« در ادامه داریوش فرهنگ سوالی را 
بنابر اهداف کارگاه مطرح کرد که دارای هر 
دو وجه بازیگری و کارگردانی بود. کارگردان 
»دو فیلم با یک بلیت« افزود: در هر محدوده 
و اندازه ای که هستید، باید درصدد آموختن 
الفبای این هنر باشید. بهترین روش برای ورود 
به این حرفه و ماندگاری در آن، در همین نکته 
نهفته است. هنر یعنی برقراری ارتباط و ایجاد 

دیالوگ و اول باید بدانیم چه کسی چه چیزی 
می گوید، چرا و چگونه می گوید و در مقابل، 
ما چه می گوییم و چگونه باید جواب دهیم 
و اصلا چرا نیاز به پاسخگویی داریم. سرعت 
انتقال و انگشت گذاشتن روی این احساسات 
مشترک دارای ریزه کاری هایی است که به 
تدریج به آن می رسیم. من نزدیک به پنجاه 
سال است که پیاده روی می کنم. یکبار شاهد 
پرواز گروهی از کلاغ ها بودم که در ادبیات و در 
نگاه ما موجودات چندان دلچسبی نیستند. 
انبوهی از کلاغ ها دورهم جمع شده بودند 
تا به جوجه کلاغی کمک کنند پرواز کند. 
من معتقدم از موارد خیلی ساده می شود 
به ایده های درخشانی رسید. فرهنگ ادامه 
داد: به قول عباس کیارستمی، چیزهایی که 
می بینیم و به سادگی از کنار آن رد می شویم، 
سرشار از نادیده ها هستند. او می گوید فیلم 
من وقتی تمام می شود، تازه در ذهن مخاطب 
آغاز می شود. این جمله نتیجه یک عمر تجربه 
و شاعرانگی در نگاه کیارستمی به زندگی بود. 
باید ذهنیت بخشیدن به ایده ها و نوع نگاه را 

تقویت کرد.
 در سینما ایده اهمیت دارد

در ادامه کارگاه »بازیگری و کارگردانی در 
سینما«، فرهنگ در پاسخ به پرسش یکی از 
حاضران مبنی بر اینکه از چه زمانی متوجه 
علاقه خود به بازیگری شده است؟، پاسخ 
داد: شاید افراد زیادی می خواهند بازیگر 

شوند و ممکن است در خلال این کار متوجه 
نویسنده  با  نقاش  می توانستند  که  شوند 
خوبی شوند. بازیگری برای دیده شدن است. 
افراد احساس می کنند نگاه ویژه ای دارند که 
می خواهند آن را با دیگری در میان بگذارند. 
من شیفته و دیوانه سینما بودم و از کلاس 
دوم ابتدایی این علاقه در من به وجود آمد. 
من متولد آبادان هستم و تا ۹ سالگی در آنجا 
زندگی می کردم. بعد از فوت پدر به کرمان 
که سرزمین مادری ام بود، مهاجرت کردیم. 
تمام مدت زمانی که هشت ساله بودم، در 
سینما گذشت. اولین فیلمی که من را درگیر 
خود کرد، »مشعل و کمان« بود. پس از مدتی 
وارد سالن های سینما شدیم. بلیت سینما آن 
زمان 30 شاهی بود. رفته رفته دیدیم این 
30 شاهی ها در حال مصرف شدن است و 
در مقابل چیزی به دست نمی آوریم. به فکرم 
رسید تا فیلم هایی که می دیدم را برای بچه ها 
در مدرسه بازی کنم. آنقدر علاقه مند به این 
نمایش زیاد شد که معلمان هم به جای آنکه 
مشغول تدریس باشند، به من خیره می شدند. 
در آن زمان فیلم ها نه دوبله بود و نه زیرنویس 
داشت، بلکه دارای میان نویس بود. در آن 
دوران عده ای بی سواد به سینما می آمدند 
و ما فکر کردیم که متن میان  نویس ها را 
برای آن ها بخوانیم و از این طریق پولی به 
دست آوریم. این فیلمساز ادامه داد: گاهی 
دو فیلم با یک بلیت می دیدیم که همین 
موضوع بعدها عنوان یکی از فیلم های من 
شد. کارگردان مجموعه »سلطان و شبان« 
درباره فرآیند جذب سرمایه توسط هنرجویان 
فیلمسازی نیز توضیح داد: این مساله در تمام 
دنیا و همواره دغدغه جوان هایی بوده است که 
به فیلمسازی علاقه مند هستند. باید بدانیم 
که سرمایه اصلی خود ما هستیم. اسپیلبرگ 
که این روزها شهرت و درآمد هنگفتی دارد، 
با فلاکت و مشکلات بسیار توانست فیلم اول 
خود را بسازد. امروزه شرایط تکنیکی در سینما 
رشد قابل توجهی داشته است و با دوربین های 
دیجیتال به سادگی می شود فیلم ساخت. تنها 
کافی است یکی از دوستان شما دوربین داشته 
باشد. در سینما فرم و ایده است که اهمیت 
دارد و یافتن سرمایه گذار به تدریج اتفاق 
می افتد. سینما در وضعیت حرفه ای آن هنری 
گران است درحالیکه شعر، عکاسی، نقاشی 
و نویسندگی از لحاظ نیاز به ابزار ارزان تر 
هستند. می توان تنها با یک دوربین دیجیتال 
فیلم ساخت اما برای رسیدن به ایده باید 

جان کند.
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 لیندا کیانی: 
»ضد« را 2 بار تماشا کنید

سینمایی  فیلم  مردمی  اکران  اولین   
»ضد«، محصول سازمان سینمایی سوره، به 
کارگردانی امیرعباس ربیعی، تهیه کنندگی 
حسین  نویسندگی  و  شفیعی  محمدرضا 
تراب نژاد ۱۵ آذرماه در پردیس سینمایی 
شمیران سنتر برگزار شد. به گزارش ایسنا، 
در این اکران مهدی نصرتی و لیندا کیانی از 
بازیگران فیلم، امیرعباس ربیعی کارگردان، 
هاشم مرادی فیلمبردار و دیگر عوامل اثر 
حضور داشتند. امیرعباس ربیعی کارگردان 
اثر ضمن خوشامدگویی به مهمانان گفت: من 
تاکنون دو فیلم سینمایی »لباس شخصی« و 
»ضد« را ساختم که »لباس شخصی« تا به 
امروز اکران نشده چراکه با آن مشکل دارند 
و توقیف است. »ضد« هم پس از دو سال 
امروز اجازه اکران گرفته است و از این بابت 
خوشحالم. وی یادآور شد: ما فیلم می سازیم تا 
مردم آن را ببینند و قطعا برای کارگردان مهم 
است که فیلمش اکران شود. حسی که در حال 
حاضر برای بودن در اولین اکران مردمی دارم، 
بسیار برایم جذاب است. امیدوارم »ضد« را 
دوست داشته باشید و آن را تبلیغ کنید. 
لیندا کیانی بازیگر فیلم نیز بیان کرد: از اینکه 
همزمان با اکران اثر، در اولین نمایش مردمی 
این فیلم حضور پیدا کردید، تشکر می کنم و 
امیدوارم از تماشای »ضد« لذت ببرید. اگر 
برایتان مقدور بود، »ضد« را دو بار تماشا 
کنید؛ من دفعه دومی که فیلم را دیدم، بیشتر 
از تماشای آن لذت بردم. مهدی نصرتی دیگر 
بازیگر این اثر نیز ضمن خوشامدگویی به 
حضار مطرح کرد: شخصیت »سعید« در 
فیلم سینمایی »ضد« که من آن را ایفا کردم، 
بسیار پیچیده و پرُ از تناقض است که مخاطب 
شاید با دیدن چند باره آن بتواند درکی از این 
نقش پیدا کند. اگر فیلم را دوست داشتید به 
نزدیکان خود پیشنهاد کنید که آن را ببینند. 
هاشم مرادی فیلمبردار »ضد« نیز در سخنانی 
کوتاه گفت: امیدوارم استقبال خوبی از فیلم 
شود و مخاطبان آن را دوست داشته باشند تا 

خستگی ما پس از دو سال در برود.

 رئیس شورای اروپا از توافقی که به تازگی میان ایروان 
و باکو حاصل شده است، استقبال کرد و آن را گشایشی 
بی سابقه در روابط دو کشور دانست. به گزارش ایسنا، 
شارل میشل، رئیس شورای اروپا در شبکه اجتماعی 
ایکس )توییتر سابق( نوشت: از توافق میان جمهوری 
آذربایجان و ارمنستان  که دستاوردی بزرگ است، 
مسرور هستم. به گزارش اسپوتنیک، باکو و ایروان یک 
بیانیه مشترک امضا کردند که در آن آزادسازی 3۲ عضو 
نیروهای مسلح ارمنستان توسط جمهوری آذربایجان 
را نشانه ای از تمایل طرفین برای عادی سازی روابط 
و حصول یک معاهده صلح بر مبنای حق حاکمیت و 
تمامیت ارضی دو کشور دانستند. شارل میشل در پیام 
خود نوشت: به طور ویژه از آزادسازی بازداشت شدگان 
و گشایش بی سابقه در گفت وگوهای طرفین استقبال 
می کنم. او در ادامه اظهار کرد که برقراری و تقویت 
گفت وگوی دوجانبه میان باکو و ایروان همواره یکی از 

اهداف اتحادیه اروپا بوده است و دستاوردی که به تازگی 
حاصل شده، گامی کلیدی است. میشل در انتها از 
رهبران جمهوری آذربایجان و ارمنستان خواست تا 
هرچه زودتر معاهده صلح را نهایی کنند. دستیار وزیر 
خارجه آمریکا هم در امور اروپا و اوراسیا در جریان 
سفرش به جمهوری آذربایجان گفت: وزیر خارجه آمریکا 
انتظار دارد که همتایان ارمنستانی و آذربایجانی اش برای 
انجام گفت وگوهای صلح به واشنگتن سفر کنند. »جیمز 
اوبرایان« دستیار وزیر خارجه آمریکا در امور اروپا و 
اوراسیا ضمن اشاره به »دیدارهای مثبت و سازنده« در 
باکو، این موضوع را در شبکه اجتماعی ایکس در قالب 
پستی منتشر کرد. او نوشت: همان گونه که در دیدار 
با الهام علی اف، رئیس جمهور جمهوری آذربایجان 
عنوان کردم، ایالات متحده آمریکا از سفر رئیس بانک 
مرکزی و رئیس انرژی این کشور به واشنگتن استقبال 
می کند. همچنین چند روز پیش وزیر خارجه آمریکا 

با رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و نخست وزیر 
ارمنستان در مورد احتمال امضای معاهده صلح میان این 
دو کشور گفت وگو و رایزنی کرد. »متیو میلر« سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا با انتشار بیانیه ای عنوان کرد: 
آنتونی بلینکن از تعهد الهام علی اف برای توافق صلحی 
بادوام میان جمهوری آذربایجان و ارمنستان استقبال 
کرده است. در ماه سپتامبر، جمهوری آذربایجان در 
یک حمله برق آسا کنترل قره باغ را به دست گرفت و 
تقریبا همه ساکنان محلی را وادار به فرار به ارمنستان 
کرد. بیش از ۱00 هزار الی ۱۲0 هزار نفر جمعیت ارمنی 
قره باغ تا پایان سپتامبر این منطقه را ترک کردند. ایروان 
و باکو در سال ۲0۲۲ با میانجیگری روسیه، اتحادیه 
اروپا و ایالات متحده درباره توافق صلح آینده گفت وگو 
کردند. هم »نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان و 
هم »الهام علی اف« گفته اند که یک معاهده صلح ممکن 

است تا پایان سالجاری میلادی امضا شود.

  نخست وزیر ژاپن که درگیر رسوایی مالی شده، ناچار شد 
از مقام خود به عنوان رهبر یکی از فراکسیون های حزب حاکم 
ژاپن کناره گیری کند. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
اسپوتنیک، فومیو کشیدا، نخست وزیر ژاپن گفت: می خواهم 
سخت تلاش کرده و اعتماد را در سیاست های حزب لیبرال 
دموکرات ژاپن احیا کنم. به همین دلیل تصمیم گرفتم که 
فراکسیون »کوچیاکی« را در دوران نخست وزیری خود و 
ریاست حزب لیبرال دموکرات ترک کنم. برخی چهره های 
حزب حاکم ژاپن متهم هستند که به مدت چندین سال 

درآمد حاصل از فروش بلیت در مراسم های جذب بودجه 
را پنهان کرده اند. نخست وزیر ژاپن در حالی از ریاست این 
فراکسیون حزبی استعفا داد که در پی این رسوایی مالی، 
اپوزیسیون ژاپن خواستار استعفای دبیر کابینه و وزیر 
اقتصاد، تجارت و صنایع ژاپن شده  است. کیشیدا بیان داشت: 
پاسخ های جزئی و دقیق ممکن است به روند تحقیقات آسیب 
بزند. لازم است از طرح چنین اظهاراتی خودداری شود. دبیر 
کابینه وظایف متعددی دارد و می خواهم به وظایفش ادامه 
دهد. پیش از این پنج تن از اعضای حزب لیبرال دموکرات 

ژاپن به دلیل مخفی کردن آمار واقعی درآمدهای حاصل 
از رویدادهای جمع آوری بودجه مورد انتقاد قرار گرفتند. 
کیشیدا در پی این وقایع از اعضای حزب خواست تا مدتی از 
برگزاری هرگونه مراسمی برای جمع آوری بودجه خودداری 
کنند. بر اساس قوانین ژاپن اگر بودجه اهدایی حامیان به 
احزاب سیاسی از ۲00 هزار ین )۱300 دلار( عبور کند، نام 
اهداکننده باید ثبت شود؛ اما اینطور که از شواهد پیداست، 
فراکسیون »کوچیاکی« به مدت پنج سال صدها میلیون 

»ین« را بدون ذکر نام اهداکننده مخفی نگه داشته است.

استقبال شورای اروپا از توافق باکو و ایروان

 استعفای نخست وزیر ژاپن از ریاست فراکسیون 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

17  سال زندان در انتظار پسر 
»بایدن«

 دادگاه منطقه ای مرکزی در ایالت کالیفرنیا در 
کیفرخواستی، هانتر بایدن؛ پسر رئیس جمهور 
آمریکا را به ۹ فقره فرار مالیاتی بین سال های ۲0۱6 
تا ۲0۲0 متهم کرد. بر اساس کیفرخواستی که در 
پایگاه داده دادگاه منطقه ای ایالات متحده برای 
ناحیه مرکزی کالیفرنیا بارگذاری شده است، »هانتر 
بایدن«، پسر جو بایدن، رئیس جمهور ایالات متحده، 
به ۹ فقره فرار مالیاتی متهم شده است. وی به عدم 
تشکیل پرونده و پرداخت مالیات و فرار از تشخیص 
و اظهارنامه مالیاتی جعلی یا تقلبی متهم است. به 
گزارش خبرگزاری تاس به نقل از فاکس نیوز، در 
این کیفرخواست آمده است: متهم در یک دوره 
چهار ساله برای پرداخت نکردن حداقل ۱.۴ میلیون 
دلار مالیات فدرال خود اظهاری که برای سال های 
۲0۱6 تا ۲0۱۹ بدهکار بوده است، متهم شده است. 
هانتر بایدن به خاطر این اتهامات با ۱۷ سال حکم 
زندان مواجه است. »دیوید وایس«، بازپرس ویژه 
کیفرخواست می گوید که هانتر بایدن »میلیون ها 
دلار را به جای پرداخت قبوض مالیاتی، صرف سبک 
زندگی و ولخرجی خود کرده است.« در ادامه این 
کیفرخواست آمده است که متهم تقریبا ۱ میلیون 
دلار در سال ۲0۱6، ۱.۴ میلیون دلار در سال ۲0۱۷، 
۱.۸ میلیون دلار در سال ۲0۱۸ و 600 هزار دلار 
در سال ۲0۱۹ هزینه کرده و از ژانویه تا ۱۵ اکتبر 
۲0۲0، بیش از ۱.۲ میلیون دلار حمایت مالی 
دریافت کرده که برای پرداخت های شخصی مختلف 
استفاده شده است. پیش از این نیز پسر رئیس جمهور 
آمریکا به سه فقره حمل و مالکیت اسلحه در هنگام 
اعتیاد به موادمخدر متهم شده بود. یکی از این 
اتهامات مربوط به حمل اسلحه در زمان اعتیاد به 
موادمخدر غیرقانونی و دو فقره دیگر در ارتباط با 
دروغگویی در زمینه عدم اعتیاد به موادمخدر و 
خرید یک اسلحه »روالور« در اکتبر ۲0۱۸ است. 
کیفرخواست جدید علیه هانتر بایدن درحالیست 
که جو بایدن در ارتباط با همین موضوعات در خطر 
استیضاح در مجلس نمایندگان آمریکا قرار دارد. جو 
بایدن ضمن انتقاد از عملکرد مجلس نمایندگان این 
کشور در رابطه با اجرای طرح تحقیقات مربوط به 
استیضاح وی گفته است هیچ دخالتی در معاملات 
تجاری پسر و برادرش نداشته است. از زمان اقدامات 
مجلس نمایندگان آمریکا مبنی بر اجرایی کردن 
طرح تحقیقات استیضاح بایدن، او دائما از سوی 
مخالفانش تحت فشار بوده است و ادعاهای زیادی 
در باب سوءاستفاده وی از قدرت و موقعیت اش در 
معاملات تجاری خارجی »هانتر بایدن« و »جیمز 

بایدن« برادرش مطرح شده است. 

 دیمیتری مدودف:   

   از بحران کوبا، تا این حد به جنگ جهانی نزدیک نبودیم
کوتــــاه

 معاون شورای امنیت روسیه گفت: 
تهدید تقابل مستقیم میان روسیه و 
ناتو و بروز جنگ جهانی سوم از زمان 
بحران موشکی کوبا تا امروز تا این حد 
شدید نبوده است. به گزارش خبرگزاری 
اسپوتنیک، دیمیتری مدودف، در پیامی 
در کانال تلگرام خود اظهار کرد که از زمان 
بحران موشکی کوبا هرگز خطر تقابل 
روسیه و ناتو تا این حد شدید نبوده است؛ 
تقابلی که می تواند به جنگ جهانی سوم 
منجر شود.  مدودف با بیان اینکه درگیری 
فعلی میان کاخ سفید و کنگره آمریکا بر 
سر تصویب بودجه برای حمایت از اوکراین 
و رژیم صهیونیستی مسبوق به سابقه 

است، اظهارکرد: ریشه تمام این مشکلات 
به این موارد برمی گردد: »نخست اینکه 

آمریکایی ها هرگز از کشوری که تا این 
حد به مرز فروپاشی نزدیک است، چنین 

حمایت عظیمی به عمل نیاورده اند. دیگر 
اینکه آمریکا هرگز تا امروز از دولتی 
که رئیس جمهوری آمریکا و اعضای 
خانواده اش را به فساد کشانده، تا این حد 
حمایت نکرده است.« مدودف تاکید کرد: 
این در گفتمان سیاسی آمریکا یک پدیده 
کاملا جدید است که توسط جو بایدن، 
هانتر بایدن و کسب وکارشان ایجاد شده 
است. مدودف با اشاره به احتمال استیضاح 
رئیس جمهوری آمریکا گفت: بایدن »به 
هر قیمتی شده« به کسب وکار خود ادامه 
می دهد و »رودهای خون بیشتری جاری 
خواهد شد« که مسئولیت آن به گردن 

»خانواده بایدن« خواهد بود.

 آغاز سکوت انتخابات ریاست جمهوری 
در مصر

 سکوت انتخابات ریاست جمهوری در مصر آغاز شد و چهار 
نامزد انتخاباتی تا زمان برگزاری انتخابات حق تبلیغات ندارند. به 
نوشته روزنامه الوطن مصر، طی دو روز سکوت انتخاباتی، چهار 
نامزد حق تبلیغات ندارند و صرفا باید برای دعوت مردم جهت 
مشارکت در انتخابات و ارائه اطلاعات لازم به رأی دهندگان اقدام 
کنند. این پنجمین انتخابات در تاریخ مصر و سومین انتخابات 
از سال ۲0۱3 )کودتای عبدالفتاح السیسی( به شمار می رود. 
رأی گیری خارج مصر ۱0 آذر برگزار شد و اکنون در داخل مصر 
نیز 6۷ میلیون نفر قرار است آرای خود در ۱00۸۵ مرکز رأی 
به صندوق ها بیندازند. در صورت لزوم اجرای مجدد انتخابات، 
مصری های مقیم خارج در روزهای پنجم، ششم، و هفتم ژانویه 
۲0۲۴، رای خود را به صندوق می اندازند و شهروندان داخل 
کشور در روزهای ۸، ۹ و ۱0 ژانویه آینده رای خواهند داد و 
نتایج در ۱6 ژانویه آینده اعلام خواهد شد. »احمد بنداری« مدیر 
اجرایی سازمان ملی انتخابات مصر در این باره گفته است که 
تمامی مقدمات برای برگزاری انتخابات در داخل مصر فراهم شده 
است. قرار است چهار نامزد به نام های »عبدالفتاح سعیدحسین 
خلیل السیسی«، رئیس جمهور کنونی مصر، »عبدالسند یمامه«، 
رئیس حزب الوفد، »حازم عمر«، رئیس حزب الشعب الجمهوری 
و »فرید زهران«، رئیس حزب دموکرات مصر به رقابت بپردازند.

 تاریخ انتخابات ریاست جمهوری روسیه 
 بر اساس مصوبه شورای فدراسیون روسیه، انتخابات 
ریاست جمهوری این کشور ۱۷ مارس ۲0۲۴ )۲۷ اسفند( 
برگزار خواهد شد. بر اساس ماده ۱0۲ قانون اساسی روسیه، 
شورای فدراسیون روسیه )سنا( حق انحصاری برای تعیین 
تاریخ انتخابات ریاست جمهوری دارد. این نهاد قانون گذاری در 
نشست خود انتخابات ریاست جمهوری روسیه را برای تاریخ ۱۷ 
مارس ۲0۲۴ )۲۷ اسفند( برنامه ریزی کرد. معاون اول کمیته 
قانونگذاری شورای فدراسیون روسیه ولادیمیر پولتایف گفت: از 
روز انتشار رسمی این فرمان، مبارزات انتخاباتی آغاز می شود. 
وی افزود: تصمیم درباره برگزاری چندروزه انتخابات توسط 
کمیسیون مرکزی انتخابات روسیه گرفته می شود. خبرگزاری 
»رویترز« گزارش داد که رئیس جمهور روسیه ولادیمیر پوتین 
تصمیم خود را برای شرکت در انتخابات ۲0۲۴ این کشور گرفته 
اما سخنگوی کرملین اظهارکرده که هنوز پوتین در این خصوص 
اظهاراتی نداشته و کارزاری به طور رسمی اعلام نشده است. 
پوتین تا همین حالا هم طولانی ترین دوره ریاست جمهوری 
در روسیه را از زمان »ژوزف استالین« داشته و حتی دوره 
طولانی تری را از دوره ۱۸ ساله »لئونید برژنف« تجربه کرده 
است. این منابع مدعی شدند اخبار تصمیم پوتین پخش شده و 
مشاورانش اکنون برای کارزار انتخاباتی و انتخاب پوتین آماده 
می شوند. سخنگوی کرملین ماه سپتامبر گفته بود اگر پوتین 
تصمیم به شرکت در انتخابات بگیرد، هیچ کس قادر به رقابت 

با او نخواهد بود.

 ساخت »اردوبهشت« منتفی است
 کارگردان فیلم »علفزار« با تکذیب شایعه رسانه ای 
از منتفی شدن ساخت فیلم سینمایی »اردوبهشت« 
خبر داد. به گزارش مهر به تازگی خبری از تولید فیلم 
جدید کاظم دانشی کارگردان فیلم »علفزار« منتشر 
و اعلام شده بود فیلم دوم او با بازی نوید محمدزاده، 
ژیلا شاهی و طناز طباطبایی در حال ساخت است. 
کاظم دانشی با تکذیب ساخت این فیلم اعلام کرد که 
»فیلمنامه »اردوبهشت« مدتی قبل به سازمان سینمایی 
ارسال شده، اما در حال حاضر اولویت تولید ما این فیلم 
نیست و برنامه ساخت منتفی شده است. »علفزار« اولین 
ساخته کاظم دانشی است که در چهلمین جشنواره فیلم 
فجر برنده بهترین فیلمنامه و بهترین بازیگر نقش مکمل 

زن شده بود.

شهاب حسینی در »گناه فرشته«
3 نفر از بازیگران اصلی سریال درام اجتماعی »گناه 
فرشته« به کارگردانی حامد عنقا معرفی شدند. به گزارش 
روابط عمومی سریال، در حالی که تنها ۱۴ روز به پخش 
سریال »گناه فرشته« مانده است، با انتشار تصاویری، سه 
تن از بازیگران این مجموعه معرفی شدند. شهاب حسینی 
نقش محوری »گناه فرشته« را بازی می کند و امیر آقایی 
و لادن مستوفی نیز نقش دیگر کاراکترهای اصلی سریال 
را برعهده دارند. »گناه فرشته« به نویسندگی و کارگردانی 
حامد عنقا یک درام اجتماعی است که از جمعه اول دیماه 
ساعت ۸ به صورت اختصاصی از فیلیمو پخش خواهد شد.

  5 فیلمنامه پروانه ساخت گرفتند
 شوراهای پروانه ساخت آثار سینمایی و غیرسینمایی 
در جلسه اخیر با ۵ فیلمنامه سینمایی و ۸ فیلمنامه 
غیرسینمایی موافقت کردند. به گزارش اداره کل 
روابط عمومی سازمان امور سینمایی و سمعی بصری، 
فیلمنامه های سینمایی »عشق« به تهیه کنندگی و 
پوران  نویسندگی  و  درخشنده  پوران  کارگردانی 
درخشنده  و کیمیا میرقشمی، »سپیده« به تهیه کنندگی 
سیدغلامرضا موسوی نامقی، کارگردانی فرزاد خوش دست 
محمدمهدی  خوش دست  و  فرزاد  نویسندگی  و 
توحیدی مقدم، »جانفدا« به تهیه کنندگی، کارگردانی 
و نویسندگی حسین قاسمی جامی، »ممدوک« به 
تهیه کنندگی یوسف بچاری، کارگردانی حمیدرضا همتی 
و نویسندگی محسن دانشوربیری و انیمیشن »شمشیر و 
اندوه« به تهیه کنندگی مهدی جعفری، کارگردانی عماد 
رحمانی و مهرداد محرابی گرگری و نویسندگی مهدی 
جعفری و عماد رحمانی موافقت شورای پروانه ساخت 

سازمان سینمایی را اخذ کردند.

  داریوش فرهنگ:

  هیچوقت برای بازیگری دیر نیست 


